

Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁴⁰

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Notes* that the matter has been settled to the satisfaction of the petitioners by decision of the Court of Justice of 3 December 1956.

801st meeting,
28 May 1957.

1751 (XX). Petition from Mr. Osman Mudi and others (T/PET.11/694)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Osman Mudi and others concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁴¹

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that provisions have been made whereby adequate compensation is paid to all the people who possess lawful rights to the land which must be expropriated and to the owners of the houses which must be demolished in order to carry out the Government's town planning programme in Mogadiscio.

801st meeting,
28 May 1957.

1752 (XX). Petition from Mr. Farah Ahmed Dirie (T/PET.11/695)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Farah Ahmed Dirie concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁴²

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

801st meeting,
28 May 1957.

1753 (XX). Petition from the Somali Communist Party (T/PET.11/696)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Somali Communist Party concerning Somaliland under Italian administration in consultation with Italy as the Administering Authority concerned,⁴³

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative.

801st meeting,
28 May 1957.

1754 (XX). Petition from Messrs. Hassan Mahamoud Warchek, Warsame Haio Goutale and others (T/PET.11/697)

The Trusteeship Council,

1. *Takes note* of the petition from Messrs. Hassan

⁴⁰ See T/PET.11/693, T/OBS.11/89, T/L.768.

⁴¹ See T/PET.11/694, T/OBS.11/90, T/L.768.

⁴² See T/PET.11/695, T/OBS.11/89, T/L.768.

⁴³ See T/PET.11/696, T/OBS.11/89, T/L.768.

Marzuk Rabe et Fatima Marzuk Rabe concernant la Somalie sous administration italienne ⁴⁰,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Note* que la décision rendue le 3 décembre 1956 par le tribunal répond aux vœux des pétitionnaires.

801ème séance,
28 mai 1957.

1751 (XX). Pétition de M. Osman Mudi et autres (T/PET.11/694)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Osman Mudi et autres concernant la Somalie sous administration italienne ⁴¹,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que des dispositions ont été prises en vertu desquelles toutes les personnes ayant un droit légitime sur les terres qui doivent être expropriées et tous les habitants ayant le droit d'habiter les maisons qui doivent être démolies pour permettre d'exécuter le programme d'urbanisme public à Mogadiscio reçoivent une indemnité raisonnable.

801ème séance,
28 mai 1957.

1752 (XX). Pétition de M. Farah Ahmed Dirie (T/PET.11/695)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Farah Ahmed Dirie concernant la Somalie sous administration italienne ⁴²,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

801ème séance,
28 mai 1957.

1753 (XX). Pétition du parti communiste somali (T/PET.11/696)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec l'Italie, Autorité administrante intéressée, la pétition du parti communiste somali concernant la Somalie sous administration italienne ⁴³,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial.

801ème séance,
28 mai 1957.

1754 (XX). Pétition de MM. Hassan Mahamoud Warchek, Warsame Haio Goutale et autres (T/PET.11/697)

Le Conseil de tutelle

1. *Prend note* de la pétition de MM. Hassan Maha-

⁴⁰ Voir T/PET.11/693, T/OBS.11/89, T/L.768.

⁴¹ Voir T/PET.11/694, T/OBS.11/90, T/L.768.

⁴² Voir T/PET.11/695, T/OBS.11/89, T/L.768.

⁴³ Voir T/PET.11/696, T/OBS.11/89, T/L.768.